控国公司在中国

原载于中国经济信息杂志 1998 年出版《改革开放的中国》特刊第一期



总裁 于学文先生 President Hokman Yu.



副总裁 郑华小姐 Vice President Jennie Cheng.

• 向是谁最先推动外资引进中国,是谁促进了中国热 气球运动的发展、又是谁为中国安排了一场轰轰烈 女 烈的"熊猫外交"?那就是我们今天采访的美国世纪 发展公司总裁于学文先生。

初见于总、眉宇中透着那种豪放、坚毅的气质。

标的

美国世纪发展公司注册于美国加利福尼亚州,在香港设 有纪新实业有限公司,并在中国北京、南京等地设有多个代 表处、其业务主要为房地产、旅游服务及服饰等项目的投资 与合作。在中国改革开放早期、公司除在北京合资建造了亚 洲大酒店、新中大厦和合资建立了北京世纪服饰有限公司外、 还合资成立了北京纪新机电设备工程有限公司和北京银珠时 装有限公司等企业和实体。这对当时刚刚开放的中国来讲无 疑起到了一个良好的先导作用,成为中国与海外联系的一座 不可缺少的桥梁。

同时、公司还有其雄厚的代理资质、具备档次高、起点 高、技术可靠、设备一流的巨大优势。代理业务中的名牌效 应及丰富的运作经验,"培育自我、服务于人"的企业精神, 使之成为蜚声海内外的代理商。

公司为中国许多重要工程和大型项目提供了世界名牌制 冷设备、电梯设备、自控和消防设备以及娱乐和环保设备等。 例如、公司为外交部办公大楼提供了世界名牌空调制冷及其 配套设备,为首都国际机场扩建工程中央制冷站提供了全部 于学文先生与美国著名商业杂志(福布斯)的董事长兼主编福布斯先生及其 冷水机组,空气端设备和楼宇自控设备等。公司注重服务,讲 究信誉, 赢得了客户的信赖,

公司总裁于学文先生自中国改革开放初期就投身国内的 经济建设事业。旨在通过自己的商业活动,实现报效祖国,限

Building a Colorful Bridge for China's Economy to Take Off 为中国的经济腾飞 宿 FL — 44 第

 An Interview With President Hokman Yu of the US Century Line Development Inc. 一访美国世纪发展公司总裁于学文先生

务社会的心愿。早在1980年初,于先生在协助美国西方石油公司董事长哈默博士就山 西安太堡露天煤矿、海上石油勘探、化工和农业技术等方面的合作起到重要的推动作用, 并安排和陪同哈默博士多次拜会邓小平先生及党和国家其他主要领导人。这为中国改革 开放事业作出了重要的贡献。

于先生不仅注重国内的商业投资、同时在中外文化交流等方面也作出了积极的贡 献。1982年3月,于先生精心安排了在中国美术馆举行的轰动全国文化界的 \$P\$数五百 年世界名藏画展》: 还组织翻译和出版了中文版哈默博士传《超越生命》一书: 此后又 亲自安排和陪同美国著名商业杂志《福布斯》主编-福布斯先生在中国进行了一次别开 生面的摩托车旅行、并沿途举行首次热气球升空运动、推动了中国热气球运动的发展。 为此还录制了约三个小时的纪录片,这对让更多的西方公众了解中国的改革开放起到了 积极作用。在第27届奥运会期间。于先生又安排了轰动整个美国的"熊猫外交",这对 于促进中美两国友谊的发展具有重大的历史意义。

当我们向及公司及其于先生本人今后的目标时,于先生说:"还是多做一些实事, 我们的访谈是在郑华副总裁流利、洗练的公司介绍中开,为促进中美关系的发展, 脚踏实地去办好每一件事情! "我们深深的祝福于先生和他的 事业永远辉煌!



儿子、儿媳合影 A group photo of Mr.Hokman Yu with Mr,Malcolm Forbes,the board chairman and chief editor of a famous American bussiness magazine Forbes Magazine, and his son and daughter-in-law.

ho was the first to help direct foreign the others ", it has become one wellinvestment into China? Who was the first to konwn agent both at home and abroad. Itelp promote hot air balloon sport in China? Who was involved in arranging for China to carry out its "panda provided world-famous air-conditioning diplomacy"? He is none other than Mr. Hokman Yu, president and rifrigeration equipment, elevators of the US Century Line Development Inc., whom we recently interviewed. Mr. Yu impressed us with his frankness and control and fire-fighting systems, resoluteness. Present on the occasion was Ms. Jennie Cheng, environment-protection facilities and the vice president, who made a brief introduction of company various entertainment equipment for history.

Century Line Development Inc., registered in California, has China. For example, the office building set up Century Line Properties Ltd. in Hong Kong, and

> representative offices in Beijing, Nanjing, etc. Its business scope covers investing and cooperating in real estate, tourist services and garment accessories. In the early days of China's reform and opening, it joined its Chinese partner to buliding automatic-control system for built the Asia Hotel, and the Xinzhong Mansion in Beijing, and establish Beijing Century Line Capital International Airport Terminal-Garments and Adornment Co.Ltd., Beijing Century Line M & E Equipment Engineering Co.

Ltd., and Beljing Silver Pearl Fashion and Clothing Co. Ltd. . All these activities have helped promote China's opening to heartful trust of customers and clients. the outside world.

Century Line, as an agent owns lasting and substantial credentials and enjoys a lot of outstanding priorities, including high quality, reliable technology and first-class facilities. Due to its famous-brand effect, abundant operation experiences, and the company spirit of "cultivating ourselves and serving



于学文先生在洛杉矶西方石油公司与哈默博士交谈 Mr.Hokman Yu talking with Dr.Hammer in the US Occidental Petroleum Corp.



公司参加首都机场扩建工程投标签字仪式(站立第一排 左一为于学文总裁, 左三为孔栋总指挥, 第一排左三为 郑华副总裁) The signing ceremony of the Capital Airport Expansion Project(standing row one ,left one,president Hokman,left Jennie Cheng.)

Up to now , the company has and escalators, building automaticlots of key and large-scale projects in of Ministry of Foreign Affairs adopts its world-famous air-conditoning and refrigeration equipment and accessories. Century Line provides all the necessary water chillers, air terminals and the central refrigeration station of Beijing area Expansion Project. Having kept laying emphasis on its service and reputation, the company has won Since the very beginning of the reform and openness of China, Mr Hokman Yu, prsident of the company, has devoted

himself to the domestic economic construction with the purpose of serving through his own commercial activities.In the early 1980's,Mr Yu assisted Dr.

Hammer, Chairman of Occidental Petroleum Corporation.to set up the Joint Venture Project of Shanxi Antaibao Openpit Coal Mine, and 📶 cooperation in the fields of offshore-oil exploration, chemical and agriculture technology transfer to and from China at that time. for many times, to pay visits to Mr Deng Xiaoping and other leaders of the



由公司合资建造的亚洲大酒店和新中大 厦外景 The outdoor scene of the Asia Hotel and Xinzhong mansion in Beijing built by Century Line with Chinese partner.



由公司提供空调制冷及其配套设备的外 交部办公大楼 The office building of the Ministry worthily his motherland and the society of Foreign Affairs whose air-conditioning and supportive equipment are supplied by Century Line.



Besides, Mr.Yu also 由公司提供冷水机组等空调和制控设备的北京首都 arranged and 国际机场航站楼外景The outdoor scene of the Terminal accompanied Dr.Hammer, Building of the Capital Airport whose chillers,air terminals and BA systems are supplied by Century Line.

Chinese Central Government. In a word, Mr.Yu has made important achievements to the open and reform effort of China.

While increasing his commercial investment in China, Mr. Yu also works to promote cultural exchanges between China and the outside world. In March 1982, he made arrangements for the exhibition of world famous paintings collected by Dr. Hammer at the Beijing Art Gallery of China. He also organized translation and publication of the Chinese edition of Dr. Hammer's biography (Larger Than Life) : arranged and accompanied Mr. Malcolm Forbes, chief editor of Forbes Magazine, on a motorcycle tour of China, during which they launched a hot air balloon to help promote the activity for the first time in the country. This resulted in a three-hour documentary film, whose release in the United States helped Americans to gain good understanding of China's reform and opening. During the 27th Olympic Games, Mr. Yu contributed to the "panda diplomacy" which greatly interested the Americans and helped promote Sino-American friendship.

When asked about his future plans, Mr. Yu said: "I will do my best to further three,general director Kong Dong; row one,left three,vice president development of the Sino-American relations, but in a down-to-earth way." We sincerely wish Mr. Yu greater success in his career.

Making Contributions to Achieving the Great Revival of Chinese Nation 为中华民族伟大复兴做贡献

The Patriotic and Dedicated Legendary Life of Dr. Hokman Yu

—— 记于学文博士爱国奉献的传奇人生

学文先生,爱国华侨领袖, 慈善企业家、社会活动家、 民间外交家。祖籍江苏泰 兴市。现担任中国侨商联合会常务 副会长、原中国海外交流协会常务 理事、北京市政协港澳台侨和外事 委员会资深工作顾问、中华全国工 商联房地产商会资深顾问、北京侨 商会常务副会长、天津侨商会名誉 会长、江苏省侨商总会荣誉会长等 职务。

于学文先生一以贯之地热爱国 家与民族, 衷心拥护中国共产党的 领导,将爱国之情、报国之志融入 祖国改革发展的伟大事业之中,积 极投身中国特色社会主义的建设。 他在中美经贸文化合作、中国经济 文化建设、社会发展与进步等方面 发挥了重要作用。他还紧跟时代潮 流,与时俱进、开拓创新,不断开 创新的事业高地,为国家和民族做 出新的贡献。

于学文先生受到习近平主席和 李克强总理等党和国家主要领导人

的多次接见。他还曾七次受到邓小平的接见,曾作为海外华侨华人代 表荣幸受邀出席了中华人民共和国成立 35 周年、50 周年、60 周年、 70周年国庆观礼,澳门回归政权交接仪式及博鳌亚洲论坛华商圆桌 会等诸多庆典活动与重要会议。

于学文先生是中美经贸合作的早期推动者。

改革开放初期,于学文先生时任美国西方石油公司中国代表处总 经理。他曾七次安排并陪同美国西方石油公司董事长哈默博士会见邓 小平先生,积极参与中国改革开放建设。经过5年的艰苦努力,当 时中国最大的中外合作项目——山西平朔安太堡露天煤矿项目的合 作协议书终于在人民大会堂签订。该项目投资10亿美元,是改革 开放引进的一笔巨额外资,安太堡露天煤矿也是当时亚洲最大的露 天煤矿。

20世纪80年代后期,美国世界中国贸易公司(WCT)成立。 于学文先生凭借丰富的阅历和前沿的思想,成为"中国公民担任美国 公司总裁的第一人"。在担任总裁的5年时间里,他不仅帮助中国打



主编福布斯先生一行由延安至北京的中国历史上第一次摩托车和热气



坝上春秋艺术园 Century Times Art Park

□本刊记者 刘新洁 开了美国市场,还将美国的资金和先进

的技术带回了中国。 20世纪90年代初期,于学文先生 创建美国世纪发展集团,该公司前身为

中国科技文化商贸智库。在于学文先生 的领导下,美国世纪发展集团始终秉持 "培育自我,服务于人"的精神,主动担 当责任,积极参与建设,在中美经贸合 作与交流中扮演着重要角色。

于学文先生是中美文化交流的关键 开拓者,是中国国际形象的塑造者与捍 卫者。

1982年,于学文先生协助哈默博 士在中国美术馆举办了轰动全国文化界 的《哈默藏画 500 年名作原件展》,并 组织翻译出版了哈默博士传《超越生命》 一书。于学文先生因此与中国美协许多 艺术大家都结下了深厚友谊,包括吴作 人、华君武、黄胄、李苦禅、黄永玉、 黄苗子、吴静山、杨飞云、武中奇等, 并成功地帮助他们赴美举办画展、考察 交流。

1983年,于学文先生安排和陪同 美国著名商业杂志《福布斯》董事长和

球旅行,并在中南海受到党和国家领导人的 接见。从此,于学文先生和福布斯结下了深 厚的友谊。1989年,国际上对中国存在一 些议论,并进行了所谓的"制裁"。于学文先 生专程从香港赴纽约与福布斯见面,请求他 的杂志对相关事件进行正面的解读。福布斯 当即明确表示同意,随后便发表文章。至今, 于学文先生仍深深地怀念与福布斯的交往。

1984年,在美国洛杉矶第23届奥运 会期间,于学文先生安排中国大熊猫首次赴 美国洛杉矶、纽约和旧金山等城市进行巡展。 此次"熊猫外交"轰动了整个美国,极大地 加深了中美人民的友谊。

于学文先生是中国改革开放以来经济和 文化发展的重要建设者。

为迎接1990年亚运会开幕,于学文先 生呕心沥血、倾其所有,投资建设了著名的 亚洲大酒店。亚运会开幕前,亚洲大酒店顺 利建成开业,为国家争得了荣誉。亚洲大酒 店建成后,他又将自己的全部股份和资金投 入无偿捐献给国家,表现出海外侨胞的赤子 之心和拳拳爱国之情。

1992年,于学文先生独资建立了北京 纪新机电设备工程有限公司。公司先后承接了数以百计国家重点机



香港英语商业报纸《虎报》报道: 于学文先生是中国公民担任美国 公司总裁的第一人

Tiger, the English business newspaper in Hong Kong, reported that: Mr. Hokman Yu was "the first Chinese citizen to head a US corporation as its president"

宾馆引进先进机电设备,提升了宾 馆的硬件标准与服务品质。 2008年,为迎接奥运会,于 学文先生与中国文联、中国美协等 单位联合举办《同一个世界——中 国画家彩绘联合国大家庭艺术大 展》,为中华文化走向世界,扩大 中华文化的国际影响力做出了重要 贡献。他还带领全家和全公司员工 积极参与奥运、宣传奥运,投入奥 运会场馆建设。他也因此被奥运会 组委会和北京市政府表彰为奥运先 进个人,并作为海外华侨华人代表, 出席北京奥运会开幕式和北京残奥 会闭幕式。

此外,于学文先生还带领其长 子于迅长期致力于流失海外名画的 回归工程,达成了自1839年至"文 化大革命"前的 500 多幅国宝级

MULTINATIONALS IN CHINA



1982年,于学文先生与美国著名商业杂志《福布斯》 创始人福布斯先生在大雁塔合影

In 1982, Mr. Hokman Yu and Mr. Malcolm Forbes, founder of the Forbes magazine took the picture in front of the Great Wild Goose Pagoda

名画的回归。同时,成立中华美术基 金会,大力推广中国本土顶级艺术家 作品。2000年7月,成功推出"世 纪在线中国艺术网"(www.cl2000. com),其学术性和专业性受到了海 内外艺术家及艺术爱好者的广泛赞 许,并被全国网络文明工程组织委员 会授予"中国优秀文化网站"称号。 网站累计投入 3000 万人民币, 全部 为公益性质。此后,于迅充分与欧美、 东南亚国家的博物馆、画廊、收藏家 建立良好的合作关系,多次举办公益 性重大展览活动,为艺术家、艺术评 论家、艺术爱好者搭建实质性交流与 沟通的平台。

于学文先生是新时代中国特色社 会主义事业的坚定参与者。

于学文先生顺应"互联网+"的 时代潮流,带领公司不断锐意进取, 改革创新。他创立了全国首家覆盖 多品类、多品牌大型建筑机电设备 采购平台"居想网"(www.jx360. com),致力于并长期致力于为中国

电设备工程项目,如钓鱼台国宾馆、 外交部办公楼、首都机场新航站楼、 中国网通大厦、国家会议中心等。 20世纪90年代中后期至2000 年前后,应政府要求,于先生带领 机电设备公司帮助北京市十大老旧

人民对美好生活的向往做具体事情,使人们的家居生活更加"安全、 舒适、环保、节能、智能"。

于学文先生还积极响应国家"一带一路"倡议,带领团队在非洲、 南亚等地,积极推动中资企业与该区域国家进行战略合作。他树立了 良好的中国企业家形象,为增进中国与各国之间的理解信任,加强和 平友谊贡献了力量。

于学文先生致力于推动文化产业发展,为树立高度的文化自信, 促进社会主义文化繁荣做出了卓越贡献。于先生在年逾花甲之后,决 心去攻读艺术理论专业博士。2007年他以优异的成绩考入中国艺术 研究院,并著述了《中国当代艺术中的西方模版》。2010年美术学 理论博士毕业后,于博士对中国传统水墨画产生了浓厚的兴趣,他利 用业余时间习画百幅,形成了自己风姿多彩、清新隽秀的独特画风。 基于对文化艺术的热爱, 2010年起, 他开创独树一帜的"坝上春秋" 文化模式,建立了坝上春秋·世纪文化艺术城。该艺术城既是国内外 著名艺术家的工作室和交流中心,也是当代艺术、传统艺术与前卫艺 术的融合体。"澳门文化中心""漫威动漫制作中心"都将落户坝上春 秋艺术园区,为拓展提升澳门文化发展空间和渠道、助力祖国统一大 业与推动中华文化在全球范围内的传播发挥重要作用。

于学文先生长期以来一直关心支持青年的创新创业和成长成才。 2015年,于学文先生与其子于迅博士创立清溪资本,秉持一贯的 公益精神和高度的社会责任感,助力创新创业和青年发展。通过初 创企业孵化、中早期项目投资和为初创企业提供业务咨询及资源对 接等功能,打造优秀人才交流的生态机制。

于学文博士,作为改革开放最早投身祖国建设的著名侨领,为 实现中华民族伟大复兴做出了重要贡献,其爱国奉献的传奇人生为 我们留下了浓墨重彩的一笔。

控国公司在中国

. Hokman Yu is a patriotic overseas Chinese leader. philanthropic entrepreneur, social activist and nongovernmental diplomat. His ancestral home is Taixing, Jiangsu Province. He is currently serving/served as Executive Vice President of China Federation of Overseas Chinese Entrepreneurs, former Executive Director of China Overseas Exchange Association, Senior Consultant of Hong Kong, Macao and Taiwan Affairs and Foreign Affairs Committee of CPPCC Beijing Committee, Senior Consultant of Real Estate Association of



2019 年,世纪发展集团董事长于学文博士与孟加拉国 AKK 集团总裁 Mr. A.K.Shamsuddin 签署战略合作协议

Dr. Hokman Yu, chairman of Century Line Development Group, signed the Memorandum of Cooperation with Mr. A. K. Shamsuddin, chairman of Bangladesh A.K.Khan & Company Ltd

ACFIC, Executive Vice President of Beijing Overseas Chinese Entrepreneurs Association, Honorary President of Tianjin Overseas Chinese Entrepreneurs Association, Honorary President of Jiangsu Overseas Chinese Entrepreneurs Federation and other positions.

Mr. Hokman Yu has always loved his nation, wholeheartedly supporting the leadership of the Communist Party of China, integrating his patriotism into China's reform and development, and participating actively in the works of Chinese socialism. He has been playing an important role in China-US economic, trade and cultural cooperation, as well as China's economic, cultural and social development. He also has been keeping a close eye on



世纪发展集团"一带一路"业务版块——中孟发展有限公司 Office of Sino-Bangla Development Co. Ltd, the subsidiary of Century Line Development Group that focuses on the Belt and Road Initiative, in Bangladesh

time trend, and continues to innovate in various business industries, making new contributions constantly to the nation.

Mr. Hokman Yu has been received cordially many times by President Xi Jinping and Premier Li Keqiang. He has also been received by Mr. Deng Xiaoping seven times. As a representative of overseas Chinese, he has had the honor to be invited to attend many celebrations and important events such as the 35th, 50th, 60th and 70th National Day Ceremonies of China, the Ceremony of the Transfer of Government of Macao, and Boao Forum for Asia Overseas Chinese Business Roundtable.



In the early stage of Reform and Opening Up, Mr. Hokman Yu was the General Manager of China branch of the US oil giant, Occidental Petroleum Corp. He has arranged and accompanied Dr. Hammer, chairman of Occidental Petroleum, to be received by Deng Xiaoping seven times and participated actively in Reform and Opening Up. After five years of great efforts, the cooperation agreement of Antaibao Open-pit Coal Mine in Pingshuo, Shanxi Province was finally signed in the Great Hall of the People. The total investment of the project was USD 1 billion, which was the first ever and the largest China-foreign cooperation project of the 1980s. The Antaibao Open-pit Coal Mine was also the largest openpit coal mine in Asia at that time.

In the late 1980s, World China Trade Corporation (WCT) was established. With rich experience and great visions, Mr. Hokman Yu became "the first Chinese citizen to head a US corporation as its president". During his five years as the president of WCT, he not only helped China open up to the US business, but also introduced US funds and advanced technology to China.

In the early 1990s, Mr. Hokman Yu established Century Line Development Group, whose predecessor was China Science, Technology, Culture and Business Intelligence Think Tank. Under Mr. Hokman Yu's leadership, Century Line Development Group has always been upholding the spirit of "Self-Cultivation and Social Obligation", taking the initiative to assume its responsibility, participating actively in the nation's development and playing an important role in China-US economic and trade cooperation.

Mr. Hokman Yu is a key pioneer of China-US cultural exchanges, and he is also a shaper and defender of China's international image

In 1982, Mr. Hokman Yu assisted Dr. Hammer in organizing Dr. Hammer's Exhibition of Original Masterpieces in 500-Year at



2010年,原文化部蔡武部长、原文化部王文章副部长为于学文先生颁发博士 学位证书 In 2010, former Minister of Culture, Mr. Cai Wu, and former Vice Minister of Culture, Mr. Wang Wenzhang, personally awarded the doctorate certificate to Mr. Hokman Yu

National Art Museum of China, and organized the translation and publication of Beyond Life, a biography of Dr. Hammer. Mr. Hokman Yu also forged a deep friendship with many artists who were members of China Artist Association, such as Wu Zuoren, Hua Junwu, Huang Zhou, Li Kuchan, Huang Yongyu, Huang Miaozi, Wu Jingshan, Yang Feiyun and Wu Zhongqi, and successfully helped them to study, exchange and hold art exhibitions in the United States.

In 1983, Mr. Hokman Yu arranged and accompanied Mr. Forbes, chairman and editor-in-chief of Forbes, the well-known American business magazine, and his delegation to complete the first ever motorcycle and hot-air balloon trip from Yan'an to Beijing in Chinese history, and was received by state leaders in Zhongnanhai. Since then, Mr. Hokman Yu and Mr. Forbes have forged a deep friendship. In 1989, there were some international comments against China and the so-called "sanctions" were

carried out. Mr. Hokman Yu took a special trip from Hong Kong to New York to meet with Mr. Forbes and asked his magazine to give a positive and objective interpretation of the relevant events. Mr. Forbes agreed immediately and then released positive articles on China.

In 1984, during the 23rd Olympic Games in Los Angeles, Mr. Hokman Yu arranged for the very first time, Chinese pandas to be exhibited itinerantly in Los Angeles, New York and San Francisco, etc. This "Panda Diplomacy" was a sensational success, and facilitated friendship between Chinese and US people.



Mr. Hokman Yu is an important builder of China's economic and cultural development since the Reform and Opening Up

In order to help Beijing City host the 1990 Asian Games, Mr. Hokman Yu had devoted all his efforts to the construction of the famous Asia Hotel in Beijing for several years before 1990. Before the opening ceremony for the Asian Games, Asia Hotel was successfully completed and open for business, which gained great honor for China. Then, He generously donated all his shares of Asia Hotel to the country afterward, showing the warm heart and great patriotism of overseas Chinese.

In 1992, Mr. Hokman Yu solely established Beijing Mechanical & Electrical Engineering Co., Ltd. The company has successively undertaken hundreds of national projects, such as Diaoyutai State Guest House, Office Building of Chinese Foreign Ministry, Beijing Capital Airport Tower 2, China Netcom Building, China National Convention Center, etc. Back to the mid-late 1990s and early 20th century, Mr. Hokman Yu took the offer and led the company to introduce advanced mechanical and electrical equipment. With the government's full assistance, the famous ten hotels were successfully upgraded with state of the art, cutting edge M&E equipment by Mr. Yu's company.

In 2008, in order to greet the Olympic Games in Beijing, Mr. Hokman Yu jointly organized the "One World - China Painting Exhibition of the United Nations Family" with China Federation of Literary and Art Circles and China Artists Association, which has made an important contribution to the promotion of Chinese culture. He also led his whole family and employees to participate actively in the Olympic Games related activities, invested and participated in the relevant constructions and was honored and applauded by the Olympic Games Organizing Committee and the Beijing Municipal Government. Also, as a representative of overseas Chinese, he was invited honorably to attend the Opening Ceremony of the Beijing Olympic Games and the Closing Ceremony of the Beijing Paralympic Games.

In addition, Mr. Hokman Yu guided his eldest son, Mr. Sean Yu to work on return of China's famous paintings lost abroad. With their unrelenting efforts, over 500 national treasures created from 1839 to the pre-Cultural Revolution were recovered and returned to China. Meanwhile, they established China Fine Art Fund and

己落成的天津坝上春秋艺术中心 The completed Century Times Art Center in Tianjin

vigorously promoted Chinese top art works. In July 2000, Mr. Hokman Yu launched Century Online China Art Networks (www.cl2000.com), a nonprofit web portal to China's art for the purpose of promoting china art. Its academic and professional nature has been widely praised by artists and art enthusiasts domestic and abroad, and it was awarded "China's Excellent Culture Website Award" by National Network Civilization Organizing Committee of China. Mr. Yu and his family has



donated over CNY 30 million to www.Cl2000.com since its launch. Over many years, Mr. Sean Yu has established good cooperative relations with museums, galleries and collectors in Europe, the United States and Southeast Asian countries and has held many nonprofit exhibitions for artists, art critics and art enthusiasts to build a platform for substantive cultural exchanges and promotion.

Mr. Hokman Yu is an adamant believer and participant of the works of Chinese socialism in the new era

Mr. Hokman Yu has led the trend of "Internet plus+" in China, and led his company to forge ahead and continuously innovate. He founded JX360 (www.jx360.com), China's first large-scale, multi-category and multi-brand online electrical and electrical equipment procurement and service platform for buildings , which has long been committing to the realization of a better life in China, and making people's home more and more "safe, comfortable, environmentally friendly, energy-saving, intelligent".

Mr. Hokman Yu also responded positively to the Belt and Road Initiative, and led his team to actively promote strategic cooperation between Chinese enterprises and enterprises in Africa and South Asia. He has contributed tremendously to establishing a good image of Chinese entrepreneurs abroad and promoting peaceful friendship and trust between China and other countries.

Mr. Hokman Yu has been focusing on felicitating the development of China cultural industry, and had made excellent contributions to the high degree of cultural confidence in Chinese society and the flourishment of Chinese culture that Chinese Socialism strives to achieve, building a high degree of cultural self-confidence and advancing the prosperity of socialist culture.

Also, Mr. Hokman Yu was determined to pursue a Ph.D degree in Fine Art theory when he was nearly 70 years old. In 2007, he was admitted to the Chinese National Academy of Arts with excellent entry test results. Mr. Yu wrote and published a book on *The Western Template in Contemporary*



祥和聚瞬间,家和万事兴——于学文博士全家福 Harmony in the family and then everything will be thriving - Dr. Hokman Yu's family picture

China Art as his graduation project. After obtaining his Ph.D degree in 2010, Dr. Hokman Yu began to take a keen interest in traditional Chinese ink painting. He used his spare time to study and practice hundreds of paintings and finally formed his own unique style of painting, which is colorful, fresh and sophisticated.

Since 2010, based on the passion for culture and art, he has created a unique project: Century Times Art Park. The art park is not only the studio and exchange center for artists local and abroad, but also the integration of contemporary art, traditional art and avant-garde art itself. "Macau Cultural Centre" and "Marval Animation Production Center" are among the many big projects to be located in Century Times Art Park. "Macau Cultural Centre" will provide ideal opportunities to promote Macau and other Chinese culture to the world.

Mr. Hokman Yu has long been keeping an eye on the support

of youth innovation and entrepreneurship. In 2015, Mr. Hokman Yu and his son Dr. Sean Yu founded Qingxi Capital, a venture investment company, which aims to create an eco-system that supports the incubation of start-ups, as well as help the early to midstage projects that have innovative ideas, by providing business consultation and resource docking and felicitating communications and collaborations among young talents.

Dr. Hokman Yu, as a leader in the earliest group of eminent overseas, has committed himslef wholeheartedly to China Reform and Opening Up, has made substantial contributions to the great revival of Chinese nation. His patriotic and devotion to his nation and his legendary life has left a strong and colorful mark in our history.



于学文博士 2015 年作《紫藤》 *Wisteria*, 2015, by Dr. Hokman Yu

于学文博士 2018 年作《墨牡丹》 Inkpeony, 2018, by Dr. Hokman Yu